
Protokół Nr 10/2003
z obrad X zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

w dniu 09 grudnia 2003r.

Obradom X zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz przewodniczyła Pani Krystyna 
Podgórska – Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz.
Powitała Panią Wójt Gminy, Zastępcę Wójta Gminy, pracowników Urzędu, sołtysów, radnych 
powiatowych, przedstawiciela kombatantów, gości i radnych.
Sesję rozpoczęto o godzinie 17-tej a zakończono o godz. 19.30.
Wszyscy radni byli obecni.
Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe :
A/ zatwierdzenie porządku obrad.
B/ przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Gminy.
2. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania podjętych uchwał i działalności w okresie 

międzysesyjnym
3. Interpelacje radnych,
- wolne wnioski
4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał:

A/ w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
B/ w sprawie zwolnień z podatków i opłat lokalnych.
C/ w sprawie określenia wysokości opłaty targowej.
D/ w sprawie określenia wysokości stawek opłaty miejscowej, terminu płatności i 
sposobu jej poboru.
E/ w sprawie opłaty prolongacyjnej.
F/ w sprawie wysokości podatku lesnego.
G/ w sprawie ceny skupu żyta.
H/ w sprawie określenia wysokości stawek podatku od posiadania psów.
I/ w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.
J/ w sprawie określenia stawek opłat administracyjnych.
K/ w sprawie ustalenia taryf za pobór wody z wodociągów gminnych oraz za 
odprowadzenie ścieków do urządzeń gminnych.
L/ w sprawie określenia stawek czynszu dzierżawnego za lokale użytkowe – ośrodki 
wypoczynkowe.
Ł/ w sprawie określenia stawek czynszu najmu za lokale użytkowe w gminie 
Przywidz.
M/ w sprawie określenia zasad sprzedaży najemcom lokali mieszkalnych, 
znajdujących się w budynkach stanowiących własność gminy Przywidz oraz zasad 
stosowania bonifikat przy sprzedaży w.w lokali.
N/ w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem gminy Przywidz na lata 2004 – 2008.
O/ w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu gminy Przywidz.

5. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
6. Wnioski i oświadczenia radnych.
7. Zakończenie obrad.

Pani Bożena Mielewczyk Zawada – Wójt Gminy wnioskowała o ujęcie w porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Przywidz na 2003 rok.
W/w wniosek radni przyjęli 14 głosami „za”.



Innych propozycji do porządku obrad nie zgłoszono.
Głosowanie nad porządkiem obrad.
Jednogłośnie przyjęto porządek obrad.

Ad.1.b. Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Gminy.
Uwag nie wniesiono.
Przy 14 głosach „za” przyjęto w/w protokół.

Ad.2. Pani Wójt Gminy przedstawiła Sprawozdanie z wykonania podjętych uchwał i 
działalności w okresie międzysesyjnym. / w zał./
Pytań nie zgłoszono.

Ad.3. Interpelacje radnych – wolne wnioski.

Radny Teodor Formela – dlaczego w dniach 6 i 7 grudnia br. była awaria w hydroforni w 
Przywidzu?
Pani Regina Pacewicz – w miesiącu październiku wymieniono w Przywidzu 1 agregat 
pompowy. W dniu 6.12. nie było prądu. Pan Gogola uruchomił 2 pompy i przyszedł prąd i 
nastąpił duży napór wody i wysiadły  2 pompy.
Radny Jan Sikorski – Na terenie Gminy jest zbiornik retencyjny, dogadać się z właścicielem 
aby udostępnił w czasie awarii.
Wójt Gminy – w przyszłości dam odpowiedź.
Pani Pacewicz – jeśli chodzi o zbiornik retencyjny – woda dojdzie tylko do dolnej części 
Przywidza i do plebani.

Ad.4.Przewodnicząca Rady Gminy -  powiedziała, że projekty uchwał dot. opłat lokalnych i 
podatków analizowane były na komisji budżetu i finansów oraz na komisji gospodarczej. 
Stawki podatkowe zostały przyjęte przez komisje z małymi wyjątkami. 

Pani Krystyna Podgórska- Przewodnicząca Rady Gminy  kolejno odczytywała 
projekty uchwał:
A/ w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
Uwag nie wniesiono.
Przy 14 głosach „za” podjęto uchwałę Nr X/68/2003/ / w zał./
B/ w sprawie zwolnień z podatków i opłat lokalnych.
Przy 14 głosach „za” podjęto uchwałę Nr X/69/2003.

C/ w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej.
Na wniosek komisji budżetu i finansów wprowadzono zapis § 3 –„ zwalnia się z 
opłaty targowej czynności handlowe dokonywane z wolnej ręki.”
Radny M. Olszewski – podał propozycje aby w § 1 zapis „stoisko” zamienić na 
„stanowisko”.
Pan Jerzy Jusiak – była w tej sprawie dyskusja i Urząd Gminy na wiosnę wydzieli 
pewien obszar dla handlujących.
Głosowanie nad uchwałą.
Przy 13 głosach ”za” i 1 „przeciw” podjęto uchwałę Nr X/70/2003.

D/ w sprawie określenia wysokości stawek opłaty miejscowej, terminu płatności i 
sposobu jej poboru.



Uwag nie wniesiono.
Przy 14 głosach „za”, podjęto uchwałę Nr X/71/2003.

E/ w sprawie opłaty prolongacyjnej.
Przy 14 głosach „za”, podjęto uchwałę Nr X/72/2003.

F/ w sprawie wysokości podatku leśnego.
Zastrzeżeń nie zgłoszono.
Jednogłośnie podjęto uchwałę Nr X/73/2003.

G/ w sprawie ceny skupu żyta.
Jednogłośnie przyjęto uchwałę Nr X/74/2003.

H/ w sprawie określenia wysokości stawek podatku od posiadania psów.
 Przy 13 głosach „za” i 1 „przeciw” podjęto uchwałę Nr  X/75/2003.

I/ w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych w Gminie 
Przywidz na rok 2004.
Przy 14 głosach „za”, podjęto uchwałę Nr X/76/2003.

J/ w sprawie określenia stawek opłat administracyjnych.
Uwag nie wniesiono.
Jednogłośnie przyjęto uchwałę Nr 77/2003.

K/ w sprawie ustalenia taryf za pobór wody z wodociągów gminnych oraz za 
odprowadzenie ścieków do urządzeń gminnych.
Przy 13 głosach „za” i 1 „przeciw”, przyjęto uchwałę Nr X/78/2003.

L/ w sprawie określenia stawek czynszu najmu za lokale użytkowe w gminie 
Przywidz.
Na wniosek komisji budżetu i finansów podwyższono stawkę w § 5 pkt 5 do kwoty 30 
zł.
Przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się” przyjęto uchwałę Nr X/79/2003.

Ł/ uchwała Nr X/80/2003 w sprawie określenia stawek czynszu dzierżawnego za 
grunty stanowiące własność gminy Przywidz.
Przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się przyjęto uchwałę Nr X/80/2003.

M/ w sprawie określenia stawek czynszu dzierżawnego za lokale użytkowe – ośrodki 
wypoczynkowe.
Przy 12 głosach „za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” podjęto uchwałę Nr 
X/81/2003.

N/ w sprawie określenia zasad sprzedaży najemcom lokali mieszkalnych znajdujących 
się w budynkach, stanowiących własność gminy Przywidz oraz zasad stosowania 
bonifikat przy sprzedaży w/w lokali.
Pan Jerzy Migas – komisja gospodarcza wnioskowała o zmianę zapisu w § 3 pkt 1 tj. 
podwyższono bonifikatę przy jednorazowej zapłacie do 70% ceny lokalu i w pkt 2b 
podwyższono do 50% ceny lokalu.
Głosowanie



Przy 12 głosach „za” i 2 „przeciw” przyjęto uchwałę Nr X/82/2003 z poprawkami 
komisji gospodarczej.

O/ projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem gminy Przywidz na lata 2004 – 2008.
Uwag nie wniesiono.
Przy 11 głosach „za”, 1 „przeciw” i 2 „wstrzymujących” podjeto uchwałę Nr 
X/83/2003.

P/ w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu gminy Przywidz.
Na komisji gospodarczej wnioskowano aby w załączniku do uchwały  w § 5 dopisać 
przed wyrazem dochód , miesięczny.
Głosowanie
Przy 12 głosach „za”, 2 wstrzymujących się, przyjęto uchwałę Nr X/83/2003 z 
poprawką komisji.

R/ w sprawie zmian budżetu gminy Przywidz na 2003 rok.
Uwag nie wniesiono.
Przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się „  przyjęto uchwałę Nr X/84/2003.

Ad.5. Zapytania i wnioski mieszkańców.
Pan Zbigniew Deja – odczytał pismo skierowane do Przewodniczącej Rady Gminy z 
dnia 09.12.2003r. / w zał./

Pan Lucjan Kotyński- o naprawę ul. Wł. Łokietka. Są tam same dziury. Na remont 
samochodu, przez złą nawierzchnię drogi, wydał ok. 3 tys. zł. Druga sprawa wiąże się 
z Gminnym Zakładem Opieki Zdrowotnej. 
Prosił  o  pomoc  radnych,  by  czynsze,  jakie  przechodzą  z  budynku  GZOZ,  za 
mieszkania,  za Aptekę,  gabinet  stomatologiczny, przechodziły w 100% do budżetu 
GZOZ- u, na utrzymanie i remont budynku GZOZ- u również na sprzęt dla użytku 
wszystkich pacjentów. 
Poinformował, że wniosek do Kasy od GZOZ został przekazany nie tylko o środki na 
podstawową opiekę zdrowotną, ale również na ambulatoryjną opiekę specjalistyczną. 
NFOZ  życzy  sobie,  aby  specjaliści  przyjmowali  pacjentów  co  drugi  dzień  lub 
codziennie. Jak będzie od stycznia z opieką specjalistyczną- nie wiadomo. Radni niech 
się  zastanowią  jak  przekazać  czynsz  z  lokali  na  użytkowanie  budynku GZOZ-  u. 
Budynek jest użytkowany przez Kierownika GZOZ- u na mocy użyczenia przez Urząd 
Gminy. Za utrzymanie budynku odpowiada Kierownik ze środków pochodzących z 
NFOZ. Z budżetu Gminy na utrzymanie budynku nie mam ani grosza. W związku z 
tym prosi radnych o zastanowienie się nad tą sprawą. Czynsze pobierane są przez 
Urząd a za palacza płaci Kierownik. Jeśli to nie wyjdzie to prosi, Aby Urząd współ 
finansował w zakupie opału i utrzymania palacza.



Pan  Eustachy  Kalinowski-  Radny  Powiatu-  podziękował  Przewodniczącej  Rady 
Gminy  za  odczytanie  uchwał.  Powiedział  :  „Zawsze  byłem  przeciwnikiem 
zajmowania się na sesji tzw. ”pierdołami”, poruszania takich spraw. Zawsze byłem 
zwolennikiem współpracy  z  Urzędem Gminy.  Niestety tej  współpracy nie  ma.  Na 
dowód powiedział, że w trakcie odbywania się Dni Powiatu, w sobotę z Panią wójt 
umawiał  się  na  poniedziałek  na  spotkanie  w  Urzędzie  Gminy.  Przyjechał  w 
wyznaczonym dniu do
Urzędu i dowiedział się, że Pani Wójt jest na urlopie. W sobotę nie pamiętała, że ma 
urlop.  Następnie w późniejszym czasie  miał  dość ważną  sprawę do załatwienia  w 
Urzędzie Gminy. W tym dniu Urząd pracował od 9:00. Była narada pracowników, 
niemniej  Urząd  powinien  funkcjonować  od  9:00.  Czekaliśmy,  ok.20  petentów,  do 
9:30, pracownicy Urzędu widzieli petentów, bo ta narada odbywała się przy otwartych 
drzwiach. Niestety, nikt nie wyszedł, nie przeprosił, nie poinformował do której będzie 
trwała  narada”.  Jest  za  naradami  pracowniczymi,  ale  to  musi  odbywać  się  w 
cywilizowany sposób. Stąd zajmuje niepotrzebnie czas.
Na ostatniej sesji zadał 3 pytania, na 2 otrzymał odpowiedź a na 1 nie. Co do jednego 
ma uwagę- pytał o wykonanie przez firmę BUDROMAT naprawy dróg. Pismo zostało 
napisane i podpisane przez Panią Wójt 17 listopada br. i pytałem się w jakim czasie 
będzie  wykonany remont  i  tu  zacytował:”  odpowiadając  na pytanie  p.  Eustachego 
Kalinowskiego  informuję,  że  zgodnie  z  harmonogramem  przewidziany  przez 
wykonawcę  P.P.U.  BUDROMAT  remont  dróg  m.in.  ul.  Polnej  powinien  być 
wykonany do 31.10.br.”  Mam wątpliwości,  czy ten rok nie  został  pomylony i  nie 
powinien być termin do 2004, gdyż pisząc 2 tygodnie po terminie,  nie  podaje  się 
następnego terminu. 
Jakość wody (zwrócił się do p. Pacewicz) w Jodłownie pogorszyła się i od tej awarii, 
której tamten jegomość się dopuścił, który nielegalnie działa, co rusz mamy w kranie 
herbatę.

Zgłosił jeszcze kilka pytań:

1. Urząd Gminy organizował kurs na obsługę kas fiskalnych, fundowany przez 
Agencję Rolną i warunek był, że w szczególności mają być to osoby wywodzące 
się z rodzin popegeerowskich. Jak się okazuje, z tego kursu skorzystały osoby nie 
mające nic wspólnego z rodzinami popegeerowskimi. Na pytanie: „Jak to 
załatwiły?”- Trzeba umieć to załatwić i odpowiedni papierek się znajdzie. W 
związku z tym pytanie: na jakiej podstawie zostały wydane te zaświadczenia? 
Prosił o odpowiedź.

2. W prasie była rozpętana wojna o wycięcie 3 drzew przy plaży w Przywidzu. Chce 
się dowiedzieć jaki stan rzeczy w tej sprawie jest na dzień dzisiejszy.

3.  Dlaczego Urząd Gminy zrezygnował z wykonawcy na remont dróg, mieszkańców 
     Gminy, którzy niejednokrotnie się sprawdzili jako solidni wykonawcy, a wzięto 
     jakiegoś „ papraka” spoza  Gminy i teraz są problemy. Jakie konsekwencje ten 
     „paprak” poniesie?

3. Niektóre panie skarżą się, że jak otrzymają zapomogę, to muszą ją odrobić przy 
myciu okien, sprzątaniu. Na jakiej podstawie to jest przyjęte?  



Wójt  Gminy  -  nie udzielę w tej  chwili  Panu radnemu informacji  na stek pytań.  Udzielę 
informacji na piśmie. Większość rzeczy to chyba jakieś nieporozumienie?!

Radna Kazimiera Mallek – Mieszkańcy skarżą się, że na drogach w Hucie Dolnej i Górnej nic 
nie jest zrobione. Środki były przeznaczone.

Wójt  Gminy   -   wczoraj  było  spotkanie  z  sołtysami  i  sprawa  dróg  po  części  została 
wyjaśniona. Jutro o godz. 10:00 jest spotkanie w Urzędzie Gminy z  p.Winiarskim, który 
odpowiedzialny jest za remonty dróg i zaprasza sołtysów, którzy mają problemy  z drogami 
na spotkanie.

Pan Hubert Dey- wczoraj był w Urzędzie Gminy na spotkaniu z sołtysami, dzisiaj jest na sesji 
i otrzyma za to parę złotych. „Nie będę przyjeżdżał ileś razy do Urzędu Gminy w sprawie 
dróg. Nie mam zwrotu za dojazd a moje słowa i tak nie są uznane. Firma remontująca drogi 
już naliczyła mi ponad 13 tys. zł. za wykonanie pracy. Prace, które ja podpisałem wynoszą 
ok.5 tys. zł.  Za 2.800 zł.  zrobione są drogi w Ząbrsku Górnym- tam jest  efekt widoczny. 
Firma  zaczęła  od  Czapielska  i  robiła  przez  miesiąc.  Stał  tam  sprzęt  i  pracownicy  z 
grabelkami. Zapisano 200 godzin pracy za ok. 10.800 na Marszewskiej Kolonii. Na drogi w 
Marszewskiej  Kolonii  podpisał  tylko  10  kursów żwiru,  12-14  kursów,  który  odwoził  od 
naszej  koparki  gminnej.  Co podpisałem, to za to odpowiadam. Niech komisja przyjdzie i 
dokona odbioru.

Radna Kazimiera Mallek- chodzi o odcinek drogi od szkoły do p.Kupracz.

Pani  Joanna  Zdrojewska  -   wystawiono  kartony  w  sklepach-  zbiórka  na  Mikołaja-  i  w 
Pomlewie nikt tego nie odebrał.

Pan Tomasz Karkocki- dyrektor GOK – mówi, że ze wszystkich sklepów pozbierał kartony. 
To  jest  jakieś  nieporozumienie.  Byłem  w  sklepie  u  Pana  Benkowskiego  i  mówił,  że  w 
Pomlewie nie ma żadnego kartonu.
Pan Formela – czy występował kierownik GZOZ-u  o przekazanie całego budynku  .
Pan Lucjan Kotyński –  Urząd Gminy przekazał nam w użyczenie całości budynku wraz z 
terenem.
Radny M. Olszewski – Poinformował, że w najbliższą niedzielę po mszy będzie fotograf  w 
Przywidzu.  Przyjmował  będzie  w  remizie  OSP.  Chętni  mogą  zrobić  zdjęcia  do  dowodu 
osobistego.
Pan Olszewski zgłaszał również problem, że wnioski od rolników dot. stawek od środków 
transportowych  nie trafiły pod obrady komisji ani sesji. Przekazywał je na piśmie.
Przewodnicząca Rady Gminy – poinformowała, że w dniu 29 grudnia odbędzie się spotkanie 
radnych  z  urbanistami.  Spotkanie  odbędzie  się  o  godz.  16-tej.  Na  spotkanie  zapraszała 
również sołtysów oraz chętnych mieszkańców.

Ad.7  Przewodnicząca  Rady  Gminy  zakończyła  obrady  X  zwyczajnej  sesji  Rady  Gminy, 
dziękując wszystkim za przybycie.

Na tym protokół zakończono.
Protokółowała: Gabriela Pożoga
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